
Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 8. november 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 147 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 147: 

”Ministeren bedes oplyse, hvad årsagen er til, at ergoterapeuter ikke har en

overenskomst med Regionernes Lønnings- og Takstnævn, og dermed ikke

har ydernumre?”

Svar:

Jeg kan oplyse, at ergoterapeuter varetager et bredt arbejdsområde særligt inden for 

den offentlige sektor. Ergoterapi tilbydes bl.a. som en del af behandlingen og genop-

træningen på sygehusene og som led i kommunernes træningstilbud. Ergoterapeuter 

er en vigtig faggruppe for bl.a. den brede rehabilitering i både kommunalt og regio-

nalt regi.

Vi vurderer løbende organiseringen og opgavefordelingen i sundhedsvæsenet – også  

med henblik på, hvilke ydelser der skal være omfattet af tilskud, og som en læge kan 

henvise til. For nuværende er det dog ikke regeringens plan at udvide kredsen af 

sundhedspersoner, der kan opnå ydernummer og praktisere med offentligt tilskud.
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